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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

OCAK 2015 MECLİS KONUŞMASI 

 

SAYIN BAŞKAN, 
MECLİSİMİZİN DEĞERLİ ÜYELERİ, 
DEĞERLİ KONUKLAR, 
SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI, 

HEPİNİZİ ŞAHSIM VE YÖNETİM KURULUMUZ ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

SÖZLERİME PARİS’TEKİ CHARLİ HEBDO SALDIRISINDAN NİJERYA’DAKİ BOKO HARAM 
KATLİAMLARINA KADAR, KAYNAĞI NE OLURSA OLSUN, YERYÜZÜNDEKİ BÜTÜN TERÖR 
EYLEMLERİNİ KINAYARAK BAŞLAMAK İSTİYORUM. 

TERÖR, NE YAZIK Kİ İNSANLIĞIN ORTAK DEĞERLERİNİ AŞINDIRAN KÜRESEL BİR SORUN HALİNE 
GELDİ. 

VE ÇOCUKLARIMIZIN GELECEĞİ İÇİN BU SORUNLA MÜCADELE, EN AZ KÜRESEL BÜYÜME KADAR 
ÖNEMLİ. 

BU NEDENLE TÜRKİYE’NİN G-20 DÖNEM BAŞKANLIĞINDA BU KONUYA DAHA FAZLA İLGİ 
GÖSTERİLMESİNİN SAĞLANMASI, İNSANLIK ADINA ÖNEMLİ BİR KATKI OLACAK. 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

KÜRESEL EKONOMİDE YENİ BİR DÖNEMİN KAPILARI AÇILIYOR. 

2008 YILI SONUNDA PATLAK VEREN VE ÖZELLİKLE GELİŞMİŞ ÜLKELERİ ÖNEMLİ BİR DÜŞÜK 
BÜYÜME SORUNUYLA KARŞI KARŞIYA BIRAKAN İKLİM, YİNE BU ÜLKELERİN ORTAK İRADESİYLE 
DEĞİŞMEYE BAŞLIYOR. 

 PETROL VE EMTİA FİYATLARINDAKİ BÜYÜK GERİLEME, 

 AVRUPA MERKEZ BANKASI’NIN 1 TRİLYON EURO'NUN ÜZERİNE ÇIKAN PARASAL 
GENİŞLEME KARARI, 

 DAHA REKABETÇİ VE DAHA HIZLI BÜYÜYEN BİR AVRUPA İÇİN EURO’DAKİ GERİLEMEYE İZİN 
VERİLMESİ GİBİ GELİŞMELER, BU YIL TÜRKİYE EKONOMİSİNİN ÖNEMLİ 
BELİRLEYİCİLERİNDEN OLACAK. 

GÖRÜNEN O Kİ; İHRACATTA ZORLANIRKEN, PETROL VE EMTİA FİYATLARINDA YAŞANAN 
GERİLEMEDEN, ENFLASYONUN DÜŞÜŞÜNE KATKI OLARAK YARARLANACAĞIZ.  

KÜRESEL FON KAYNAKLARININ YENİDEN ARTIYOR OLMASI, TÜRKİYE’NİN POTANSİYEL 
BÜYÜMESİNİN AÇIĞA ÇIKMASINA YARDIMCI OLACAK BİR KAYNAK TRANSFERİNİ 
KOLAYLAŞTIRACAK. 

ELBETTE YUNANİSTAN SEÇİMLERİNDEN ZAFERLE ÇIKAN SYRIZA’NIN OLASI ÇIKIŞLARI EURO 
BÖLGESİNİN İSTİKRARI İÇİN BİR RİSK OLUŞTURUYOR ANCAK ŞU ANA KADAR YAŞANAN 
GELİŞMELER, ÇOK CİDDİ BİR SIKINTI OLMAZSA 2015’İN TÜRKİYE İÇİN DAHA RAHAT GEÇMESİNE 
İMKAN VERECEK GİBİ GÖRÜNÜYOR. 
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YİNE DE KÜRESEL EKONOMİDEKİ BÜYÜMENİN 2016 SONUNA KADAR POTANSİYELİ OLAN YÜZDE 
4’ÜN ALTINDA KALACAĞINA DAİR BEKLENTİLER VARLIĞINI KORUYOR. 

NİTEKİM SON OECD RAPORUNDA DÜNYA EKONOMİSİNİN 2015’TE YÜZDE 3.7, 2016’DA İSE YÜZDE 
3.9 BÜYÜYECEĞİ ÖNGÖRÜLDÜ. 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

BU VERİLER IŞIĞINDA TÜRKİYE’NİN 2015 YILINDA YÜZDE 4 BÜYÜMEYİ YAKALAMASINI BEKLEMEK 
MÜMKÜN. 

BAHAR AYLARINDAN İTİBAREN BAZ ETKİSİYLE YÜZDE 5 CİVARINA GERİLEMESİ BEKLENEN 
ENFLASYON, FAİZLERDE CİDDİ BİR DÜŞÜŞE YOL AÇACAK VE İÇ PİYASANIN HAREKETLENMESİ 
GÜNDEME GELECEK. 

ANCAK BAŞTA HAZİRAN AYINDAKİ GENEL SEÇİMLER OLMAK ÜZERE, EURO-DOLAR KURU, PETROL 
FİYATLARINDAKİ OYNAKLIK VE ÇEVRE ÜLKELERDEKİ OLAYLARIN SEYRİ, BİZİ BÜTÜN YIL TEMKİNLİ 
OLMAYA ZORLUYOR. 

DOLAYISIYLA 2015’İ TEMKİNLİ BİR İYİMSERLİKLE ELE ALMAMIZ GEREKTİĞİNİ DÜŞÜNÜYORUM. 

DEĞERLİ MECLİS ÜYELERİ, 

2014 YILINDA TÜRKİYE EKONOMİSİNDE BÜYÜMENİN SEYRİNİ AŞAĞI ÇEKEN ETKENLERİN BAŞINDA, 
KURAKLIK NEDENİYLE TARIM SEKTÖRÜNDE YAŞANAN KÜÇÜLMENİN GELDİĞİNİ HEPİMİZ 
BİLİYORUZ. 

BU NEDENLE 2015 YILINI DAHA TARIM DOSTU POLİTİKALARIN İZLENDİĞİ BİR YIL OLARAK GÖRMEK 
İSTİYORUZ. 

BU DOĞRULTUDA PİRİNÇTE BİR İLK ADIM ATILMIŞ OLMASINDAN MEMNUNİYET DUYUYORUZ. 

SAYIN BAŞBAKAN AHMET DAVUTOĞLU GEÇTİĞİMİZ GÜNLERDE PİRİNCİN TOPTAN SATIŞINDA 
YÜZDE 8 OLARAK UYGULANAN KDV ORANININ YÜZDE 1’E DÜŞÜRÜLECEĞİNİ BELİRTTİ. 

İLGİLİ MESLEK KOMİTELERİMİZİN TALEBİ DOĞRULTUSUNDA BORSAMIZINDA PİRİNCİN KDV 
ORANININ DÜŞÜRÜLMESİ YÖNÜNDE BİRÇOK KEZ TALEBİ OLMUŞTU.  

BU UYGULAMA SONUCUNDA;  

 KAYIT DIŞINA YÖNELİŞE NEDENİYLE DEVLETİN VERGİ KAYBINA UĞRAMASI,  

 KONTROLSÜZ ŞARTLARDA SAĞLIKSIZ ÜRÜNLERİN TÜKETİCİYE SUNULMASI 

 DÜRÜST ÇALIŞAN TÜCCARIN HAKSIZ REKABETE UĞRAMASI ÖNLENMİŞ OLACAKTIR.  

KDV KONUSUNDA BORSAMIZIN DİĞER ÜRÜNLERDE DE TALEPLERİ OLMUŞTUR.  

PAMUK TOPTAN TİCARETİNDE DE KDV ORANI YÜZDE 8 OLARAK UYGULANMAKTA, ÜSTELİK BU 
VERGİNİN YÜZDE 90’I PEŞİN TEVKİFATA KONU OLMAKTADIR. 

TİCARETİ OLUMSUZ ETKİLEMESİ NEDENİYLE PAMUK TOPTAN TİCARETİNDE DE KDV’NİN YÜZDE 1’E 
İNDİRİLMESİ GEREKMEKTEDİR.  

AYRICA, HAYVANCILIK SEKTÖRÜNÜN EN ÖNEMLİ SORUNU OLAN GİRDİ MALİYETLERİNİ 
DÜŞÜRMEK AMACIYLA SAMAN VE KABA YEMDE UYGULANAN KDV’NİN YÜZDE 1’E, EN BÜYÜK 
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ÜRETİCİ ÜLKELERDEN OLMAMIZA RAĞMEN KİŞİ BAŞI TÜKETİMİ OLDUKÇA SINIRLI OLAN 
ZEYTİNYAĞININ PERAKENDE TİCARETİNDEKİ KDV ORANININ DA YÜZDE 1’ DÜŞÜRÜLMESİNİ TALEP 
EDİYORUZ.  

DEĞERLİ ÜYELER, 

GEÇTİĞİMİZ MECLİS TOPLANTISINDA 2014 YILI BORSAMIZ İŞLEM HACMİNDEN ÇOK GENEL 
OLARAK BAHSETMİŞ VE DETAYLI SONUÇLARI BU TOPLANTIDA SİZLERLE PAYLAŞACIĞIMI 
BELİRTMİŞTİM.  

2014 YILINDA İŞLEM HACMİMİZ YÜZDE 13 ORANINDA ARTARAK 7,7 MİLYON LİRAYA ULAŞMIŞTIR.  

İŞLEM HACMİNDE İLK BEŞ SIRAYI ÇEŞİTLİ GIDA MADDELERİ, BİTKİSEL YAĞLAR, CANLI HAYVAN-ET, 
HUBUBAT VE YAĞLI TOHUMLAR GRUPLARI ALMIŞTIR.  

BU ÜÇ GRUBUN TOPLAM İŞLEM HACMİ İÇERİSİNDEKİ PAYI YÜZDE 57 OLMUŞTUR.  

İŞLEM HACMİNDEKİ EN YÜKSEK ARTIŞ İSE YÜZDE 151 İLE ÇEŞİTLİ MADDELER GRUBUNDA 
GERÇEKLEŞMİŞTİR. 

TESCİL ADEDİ AÇISINDAN DEĞERLENDİRİLDİĞİNDE İSE 2014 YILINDA ARTIŞ YÜZDE 10 OLMUŞ VE 
TOPLAM 55 BİN 694 ADET TESCİL İŞLEMİ YAPILMIŞTIR.  

TESCİL ADEDİNDE İLK BEŞ SIRAYI CANLI HAYVAN-ET, ÇEŞİTLİ GIDA MADDELERİ, KURU ÜZÜM, 
BİTKİSEL YAĞLAR VE HUBUBAT TESCİLLERİ ALMIŞTIR.  

BEŞ GRUBUN TOPLAM TESCİL ADEDİ İÇERİSİNDEKİ PAYI İSE YÜZDE 59 OLMUŞTUR.  

ÜRÜN BAZINDA BİR DEĞERLENDİRME YAPTIĞIMIZDA İSE SIRASIYLA; PAMUK, SOYA FASULYESİ, 
SÜT,  KURU ÜZÜM VE MISIR, İŞLEM HACMİNDE İLK BEŞ SIRADA YER ALMAKTADIR.  

BEŞ ÜRÜNÜN TOPLAM İŞLEM HACMİ İÇERİSİNDEKİ PAYI YÜZDE 31 OLARAK GERÇEKLEŞMİŞTİR.  

DEĞERLİ DOSTLAR, 

BİLDİĞİNİZ GİBİ 2014 YILI GENELİ BÜYÜME RAKAMLARI HENÜZ AÇIKLANMADI. 

ANCAK, TARIM SEKTÖRÜNÜN 2014 YILINI YÜZDE 4-5 CİVARINDA NEGATİF BÜYÜME İLE YANİ 
KÜÇÜLME İLE TAMAMLAMASI BEKLENİYOR.  

BÖYLE BİR ORTAMDA İŞLEM HACMİMİZDE YAKALANAN ARTIŞ BORSAMIZ AÇISINDAN BAŞARI 
OLARAK KABUL EDİLMELİDİR.  

BU BAŞARIDA EMEĞİ GEÇEN BAŞTA TESCİL MÜDÜRLÜĞÜMÜZ OLMAK ÜZERE GENEL 
SEKRETERLİĞİMİZ VE TÜM ÇALIŞMA ARKADAŞLARIMIZA TEŞEKKÜRLERİMİ SUNUYORUM.  

BU NOKTADA, 2014 YILINDA İŞLEME ALDIĞIMIZ YENİ WEB SİTEMİZLE İLGİLİ BİRKAÇ GENEL 
İSTATİSTİĞİ GEÇEN TOPLANTIDA SİZİNLE PAYLAŞMIŞTIM.  

BİR YILLIK SÜREDE 400 BİNİN ÜZERİNDE TEKİL ZİYARETÇİ, 1 MİLYON 650 BİN KEZ WEB SAYFAMIZA 
GİRİŞ YAPMIŞ VE YAKLAŞIK 20 MİLYON SAYFAMIZI ZİYARET ETMİŞTİR.  

ÖNEMLİ OLAN ŞU Kİ, HER ZİYARETÇİ SİTEMİZDE ORTALAMA BEŞ DAKİKA GEÇİRİYOR. 

GELEN ZİYARETÇİLERİN YAKLAŞIK YÜZDE 10’U YABANCI.  

SİTEMİZ, DÜNYANIN 131 FARKLI ÜLKESİNDEN ZİYARET EDİLİYOR. 
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EN ÇOK GİRİLEN ÜLKELER İSE AMERİKA, ENDONEZYA, HİNDİSTAN, ALMANYA VE İNGİLTERE. 

EN ÇOK BİLGİ EDİNİLEN SAYFALARIN ÜZÜM VE PAMUK İŞLEM SALONLARI OLDUĞUNU DA 
EKLEMELİYİM. 

SAYIN BAŞKAN VE DEĞERLİ MECLİS ÜYELERİMİZ, 

BUGÜN HEPİMİZİN DUYARLILIK GÖSTERMESİ GEREKTİĞİNE İNANDIĞIMIZ BİR KONUDA İLK ADIMI 
ATTIK.  

BORSAMIZIN 2015 YILI SOSYAL SORUMLULUK PROJESİ OLARAK UYUŞTURUCU VE MADDE 
BAĞIMLILIĞI İLE MÜCADELE KONUSUNDA KAMUOYU ALGISINI GÜÇLENDİRMEK İÇİN BİR 
KAMPANYA HAZIRLANMASI AMACIYLA İZMİR VALİLİĞİ VE EMNİYET MÜDÜRLÜĞÜ 
HİMAYELERİNDE YAŞAR ÜNİVERSİTESİ İLE BİR İŞBİRLİĞİ PROTOKOLÜ İMZALADIK.  

BU KONUDAKİ GELİŞMELERİ SİZİNLE PAYLAŞACAĞIZ VE İNANIYORUM Kİ HEP BİRLİKTE BU BÜYÜK 
SORUNLA MÜCADELE KONUSUNDA ÖNEMLİ ADIMLAR ATACAĞIZ. 

DEĞERLİ MECLİS ÜYELERİMİZ, 

MERHUM GENEL SEKRETERİMİZ TURAN SÖKELİ BU KURUMA ÇOK KIYMETLİ HİZMETLER VERDİ. 

GEREK HASTALIĞI DÖNEMİNDE, GEREKSE VEFATINDAN SONRA HER İKİ GENEL SEKRETER 
YARDIMCISI ARKADAŞIMIZ  SEVGİLİ SİNEM ÇELİKTEN VE PINAR NACAK ÖNEMLİ BİR DÖNEMİ 
BAŞARIYLA ATLATTILAR.  

AYRICA BİRİM MÜDÜRLERİ VE ÇALIŞMA ARKADAŞLARIMIZA DA BU SÜREÇTE GÖSTERDİKLERİ 
PERFORMANS VE EMEK İÇİN TEŞEKKÜR EDERİM.  

YENİ GENEL SEKRETER ATAMAMIZI DA YÖNETİM KURULU OLARAK GERÇEKLEŞTİRDİK.  

DR. ERÇİN GÜDÜCÜ BORSAMIZ GENEL SEKRETERİ OLARAK 9 ŞUBAT 2015 TARİHİNDE RESMİ 
OLARAK GÖREVİNE BAŞLAYACAK.   

BİRİKİM VE DENEYİMİNE YÜREKTEN İNANDIĞIMIZ ERÇİN BEYİN ALDIĞI BAYRAĞI VE EMANETİ EN 
İYİ ŞEKİLDE TEMSİL EDECEĞİNE İNANIYOR, KENDİSİNE YENİ GÖREVİNDE BAŞARI DİLİYORUM. 

BORSAMIZ İÇİN HAYIRLI OLSUN.  

İNŞALLAH HER ŞEYİN DAHA GÜZEL OLACAĞI BİR YIL YAŞARIZ DİYEREK SÖZLERİMİ BURADA 
NOKTALIYOR, HEPİNİZİ SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

 


